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PROTOKÓŁ 
 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Rady Miejskiej               
w Kamieniu Krajeńskim odbytego dnia 21 maja 2024 r. w Urzędzie Miejskim 

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1400, a zakończono o godz. 1620   
 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu w składzie: 

1) Skaja Sebastian – Przewodniczący Komisji, 

2) Cysewska Kinga, 
3) Jasiński Jakub. 
  

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1)  Marciniak Natalia - Burmistrz 
2)  Hałasowska Anna - Przewodnicząca Rady Miejskiej 
3)  Gustyn Piotr – Skarbnik 

4)  Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Sebastian Skaja. Następnie 
przedstawił porządek posiedzenia.  

  

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Zmiany w WPF. 
2. Zmiany w budżecie na 2024 r. 

3. Zaciągnięcie pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej na sfinansowanie zadania pod nazwą "Rozbudowa 

ul. Polnej w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 
4. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu na zadanie "Rozbudowa ul. Polnej 
w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 

5. Zmiana uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców 

usług.    
6. Udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego. 

7. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Kamień 
Krajeński za 2023 rok. 

8. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego za 

2023 rok.  
9. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 

10. Powołanie Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Miejsko – 
Gminnej Przychodni w Kamieniu Krajeńskim. 

11. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok.  
12. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 
13. Pozostałe projekty uchwał. 

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 
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III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  

 
Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad. I.1. Zmiany w WPF. 
  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 

z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim               
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2024.  

Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą:  
- dochody ogółem – 50.328.507,38 zł,  

- wydatki ogółem – 58.844.553,91 zł,  
W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 3.274.197,02 zł, który 

wynosić będzie 8.516.046,53 zł.  
Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  
- kredytami w kwocie 950.000,00 zł, (zmniejszenie o 100.000,00 zł).  

- zaciągniętej pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej               
w kwocie 2.090.481,00 zł, (zwiększenie o 2.090.481,00 zł)  

- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 
środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,                 
- w kwocie 2.055.565,53 zł, (zwiększenie o 63.716,02 zł,) w tym:  

- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 
1.750.000,00 zł,  
- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane 

w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł,  
- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok 2023 kwota 

36.320,48 zł,  
- opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 
hurtowym za rok 2023 kwota 27.395,54 zł,  

- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 3.420.000,00 zł, (zwiększenie                  
o 1.220.000,00 zł).  

W załączniku Nr 2 Wprowadzone zostały zmiany w następujących 
zadaniach:  
1. Dotacja do uczestników programu „Ciepłe Mieszkanie". Przesunięcie 

niewykorzystanych środków z 2023r. na lata następne. W poszczególnych 
latach wydatki będą następujące:  

- w roku 2024r. 262.500,00 zł, (zwiększenie o 77.500,00 zł.)  

- w roku 2025r. 200.000,00 zł, (zwiększenie o 107.500,00 zł.)  
Wprowadzone zostało nowe zadanie:  

1. "Opracowanie planu ogólnego gminy Kamień Krajeński". Wartość zadania 
152.600,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą następujące:  



3 
 

- w roku 2024r. 50.000,00 zł,  

- w roku 2025r. 102.600,00 zł. 
 

Radny Jakub Jasiński nawiązał do zadania dotyczącego planu 
ogólnego gminy. Zapytał czego to dotyczy. 

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że zmieniły się 

przepisy. Do końca 2025 roku taki plan musi zostać opracowany.    

 
Skarbnik Piotr Gustyn dodał, że to zdanie może zostać dofinansowane 

środkami zewnętrznymi. Jeżeli pojawi się taka możliwość gmina będzie 

chciała z tego skorzystać.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za.       

 

Ad.I.2. Zmiany w budżecie na 2024 r. 

 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja podkreślił, że zdaje sobie 
sprawę, że stan finansowy gminy na ten rok jest słaby. Chciałby jednak 
zgłosić kilka spraw. Pierwsza sprawa dotyczy posesji przy ul. Krótkiej. Jest 

tam problem z nawierzchnią i zalewaniem posesji przez wody opadowe.   
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że temat jest jej bardzo 
dobrze znany. W tym roku nie ma środków na to zadanie. Na dzień dzisiejszy 
studzienka wymieniona zostanie na nową. Co do samej nawierzchni będzie 

trzeba się nad tym zastanowić, ponieważ wody opadowe zalewają 
mieszkańców tej posesji. Wczoraj była ulewa i woda wlewała się do domu, do 

pomieszczeń gospodarczych itd. Najpierw wymieniona zostanie studzienka.   
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja przekazał również pytanie od 

mieszkanki Dąbrowy, a mianowicie czy jest szansa, żeby autobusy 
wyjeżdżały z Dąbrowy przed 7 rano. Chodzi o dzieci, które uczęszczają do 
szkół ponadpodstawowych.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak przekazała informację z Konwentu, 

że jeżeli chodzi o gminę Kamień Krajeński opłacalność jest dobra w stosunku 
co do innych gmin. Pani Burmistrz zadeklarowała, że poruszy ten temat 
podczas kolejnego Konwentu.  

 
Radna Kinga Cysewska zapytała czy ul. Brzozowa jest w planach, jaki 

jest to plan, czy coś się dzieje i co z lampami. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak poprosiła Kierownik Referatu 

RGIiGK Katarzynę Choderę o udzielenie informacji. 
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Kierownik Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera podkreśliła, że w ubiegłą 

środę projekt został złożony do Starostwa, które ma teraz 65 dni na jego 
zatwierdzenie.  

 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał o parking przy 

kościele i o składowaną tam ziemię. 

 
Kierownik Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

ziemia została rozprowadzona. Do 29 maja ma być wykonany projekt na 

renowację murów miejskich. Musi najpierw zostać zakończony temat murów 
wiejskich, a w dalszej kolejności realizowane zostanie zadanie dotyczące 

parkingu.   
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że jeżeli chodzi o parking to 

trzeba rozwiązać problem odwodnienia.  
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał co z ostatnim 
odcinkiem drogi w Dąbrowie. 
 

Kierownik Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera podkreśliła, że nie 
zostało doprecyzowane o jakie dokładnie działki chodzi.  
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja przekazał również pytanie 
mieszkańców dlaczego jeden zjazd jest dłuższy.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera odpowiedziała, że być 

może dlatego, że wykonawcy została mieszanka asfaltowa.   

 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał co z funduszem na 

sterylizację.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że gminy nie stać na 

to. Mają coś takiego bogate gminy. Koszty programu bezdomności zwierząt 
rosną z miesiąca na miesiąc.  
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał o kwotę 10 tys. zł za 
psy. 

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że chodziło o 2 psy                    

z Dąbrówki. Podkreśliła, że koszty schroniska są duże.   

 
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja poprosił o ponowienie 

wniosku w sprawie przejścia dla pieszych w Orzełku (zaraz za Kamieniem 

Krajeńskim).  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że temat zostanie 
ponowiony. Uważa, że przejście mogłoby być na wysokości przystanku 
autobusowego.   
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Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał o możliwość 

poszerzenia chodnika nad jezioro wzdłuż ul. Chojnickiej, ponieważ chodnik 
ten jest za wąski. 

 
Kierownik Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera podkreśliła, że dobrym 

rozwiązaniem byłaby likwidacja krzaków. Zostało już w tej sprawie wysłane 

pismo.  
 

Radna Kinga Cysewska poinformowała, że na pumptracku rodzice 

zgłaszają suche konary drzew. 
 

Kierownik Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 
Urząd wystąpił o decyzję w sprawie usunięcia drzew.  
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zgłosił wiszący konar drzewa 
przy rzece przy ul. Leśnej w Kamieniu Krajeńskim.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak poprosiła o przesłanie zdjęcia, z 

którego będzie wynikało o jakie drzewo chodzi.   

 
Radny Jakub Jasiński podkreślił, że ludzie nie sprzątają po swoich 

psach. Zapytał czy można coś z tym zrobić. Stwierdził, że przydałby się też 

pojemnik z woreczkami.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że może należałoby  
wyczulić policję na ten problem. Przydałaby się również jakaś akcja 
informacyjna. Co do stojaków z workami to może w przyszłym budżecie.     

 
Radna Kinga Cysewska poinformowała, że latem ludzie robią sobie z 

terenów gminnych toalety. Zapytała czy można by kierować takie osoby do 
toalet nad jeziorem Mochel.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że lepszym 
rozwiązaniem byłoby ustawienie tabliczki „teren monitorowany”. 
 

Radna Kinga Cysewska poprosiła o uporządkowanie terenu placu 
manewrowego w Kamieniu Krajeńskim.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że wszelkie takie 

materiały będzie można składować przy oczyszczalni, ale potrzebny jest czas, 

żeby przygotować nowe miejsce.  
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zwrócił uwagę na problem na 

ul. Strzeleckiej w Kamieniu Krajeńskim. Podkreślił, że od nadmiernej 
prędkości pękają domy. Samochody ciężarowe przekraczają dozwoloną 

prędkość. Zapytał czy można by zamontować tam jakiś próg zwalniający.  
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Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że jest to droga 

powiatowa. Poinformowała, że przekaże to podczas spotkania z Dyrektorem 
Zarządu Drogowego. Poprosi również policję o patrolowanie tego miejsca.    

 

Po wyczerpaniu dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały jednogłośnie 3 głosami za.      

 

Ad.I.3. Zaciągnięcie pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 
na sfinansowanie zadania pod nazwą "Rozbudowa ul. Polnej w Kamieniu 

Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zaciągnięta pożyczka ma zbilansować środki 
finansowe na realizację inwestycji pod nazwą „Rozbudowa ul. Polnej                     

w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego".  
Podjęcie uchwały w pełni pozwoli na zbilansowanie finansowania 

przedmiotowej inwestycji, której planowany całkowity koszt wynosi 

4.050.000,00 zł, w tym wydatki w 2024r. wyniosą 3.820.000,00 zł. 
Inwestycja ta finansowana jest w następujący sposób:  

- 750.000,00 zł, środki zewnętrzne z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych,  
- 2.090.481,00 zł, planowany deficyt pokryty środkami w formie pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, Europejskiego Funduszu Rolnego 
na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich,  

- 979.519,00 zł, środki własne Gminy, z tego 950.000,00 zł, to planowany 
deficyt pokryty kredytem zaciągniętym w banku komercyjnym. Wyłonienie 

banku mającego udzielić kredytu nastąpi zgodnie z ustawą prawo zamówień 
publicznych. 
 

Brak dyskusji 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

3 głosami za.       

 

Ad.I.4. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu na zadanie "Rozbudowa ul. Polnej                    

w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zaciągnięty kredyt ma pokryć deficyt budżetowy 
powstały w związku z realizacją inwestycji pod nazwą „Rozbudowa ul. Polnej 

w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 
Podjęcie uchwały w pełni pozwoli na zbilansowanie finansowania 

przedmiotowej inwestycji, której planowany całkowity koszt wynosi 

4.050.000,00 zł, w tym wydatki w 2024r. wyniosą 3.820.000,00 zł. 
Inwestycja ta finansowana jest w następujący sposób: 
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- 750.000,00 zł, środki zewnętrzne z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych, 
- 2.090.481,00 zł, środki z budżetu Unii Europejskiej. 

- 979.519,00 zł, środki własne Gminy, z tego 950.000,00 zł, to deficyt 
pokryty kredytem zaciągniętym w banku komercyjnym. Wyłonienie banku 
mającego udzielić kredytu nastąpi zgodnie z ustawą prawo zamówień 

publicznych. 
 
Brak dyskusji. 

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

3 głosami za.       

 

Ad.I.5. Zmiana uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców 
usług.    
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował, że w uchwale Nr LIX/411/2024 Rady Miejskiej                

w Kamieniu Krajeńskim z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie dopłaty do 
ceny wody dla odbiorców usług, zmienionej uchwałą Nr LX/421/2024 Rady 
Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 27 lutego 2024 r. zmieniony został      

§ 1 gdzie określona została nowa wysokość dopłaty w kwocie 0,46 zł (było 
0,32 zł) netto plus obowiązujący podatek VAT do każdego 1 m3 wody dla 
Grupy taryfowej 1 i 2 (było Grupy taryfowej 1). Zmiana ta spowodowana jest 

decyzją Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku 
Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody POlskie Nr 

G.RZT.70.1.8.2024.MW.7 z dnia 29.04.2024r. zatwierdzającą taryfę za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie 
Gminy Kamień Krajeński na okres 3 lat. W nowej taryfie uwzględnione jest              

5 grup odbiorców usług, a dopłaty mają trafić do Grupy 1 i do Grupy 2, czyli 
odbiorców usług pobierających wodę w celu wykorzystania jej w ramach 
gospodarstw domowych. Woda pobierana przez tych odbiorców usług 

wykorzystywana jest do celów socjalno-bytowych, podlewania przydomowych 
ogrodów, remontowania czy rozbudowy domów oraz przeznaczona jest do 

zaspokajania potrzeb mieszkaniowych, w szczególności:  
- właścicieli domów jednorodzinnych,  
- właścicieli bądź zarządców domów jednorodzinnych,  

- właścicieli bądź zarządców wspólnot mieszkaniowych,  
- spółdzielni mieszkaniowych,  

- domów pomocy społecznej, domów dziecka, plebani, wikariatów                           
i klasztorów.  
 

 W celu wykorzystania zaplanowanych środków w budżecie, zwiększona 
została kwota dopłaty do 1 m3 i dotyczyć będzie ona mniejszej ilości 
odbiorców usług. 

 
 Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja nawiązując do dopłat zapytał 

czy to nie jest za dużo dla budżetu gminnego.  
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 Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że nie jest nic dokładane. 

Wszystko jest w ramach tych 70 tys. zł.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za.      

 
Ad.I.6. Udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi Kamienia 
Krajeńskiego. 

 

Przedstawienia raportu o stanie gminy dokonał Skarbnik Piotr Gustyn.  
W raporcie zaprezentowane zostały najważniejsze, aktualne dane                

o sytuacji w gminie Kamień Krajeński, od liczby mieszkańców, przez budżet, 

po realizację uchwał i sprawozdania z realizacji zadań, do których gmina jest 

zobowiązana. 

Obowiązek sporządzenia raportu o stanie gminy wynika z art. 28aa 

ustawy o samorządzie gminnym. Raport obejmuje podsumowanie 

działalności Burmistrza Kamienia Krajeńskiego w roku 2023,                        

w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

3 głosami za.      

 
Ad.I.7. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Kamień 

Krajeński za 2023 rok. 
 

Przedstawienia sprawozdania finansowego Gminy Kamień Krajeński za 
2023 rok dokonał Skarbnik Piotr Gustyn.  

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                    
o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. 

uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie sprawozdania z wykonania 
budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 
absolutorium z tego tytułu. 

Z kolei w myśl art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku               
o finansach publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki 
samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu,                
w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. 

 
 Po szczegółowej analizie sprawozdania finansowego Gminy Kamień 
Krajeński za 2023 rok przystąpiono do głosowania projektu uchwały                  

w przedmiotowej sprawie.  
 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               

3 głosami za. 
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Ad.I.8. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego za 

2023 rok.  
 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                   
o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. 
uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie sprawozdania z wykonania 

budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 
absolutorium z tego tytułu. 

Z kolei w myśl art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku               

o finansach publicznych, nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego 
po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu po zapoznaniu się z: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 
2) sprawozdaniem finansowym; 

3) sprawozdaniem z badania sprawozdania finansowego, o którym mowa            
w art. 268; 

4) opinią regionalnej izby obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2; 
5) informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 
6) stanowiskiem komisji rewizyjnej. 

 

Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               
3 głosami za. 

 

Ad.I.9. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 

Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera. Poinformowała, że przyjęty przez Radę 
Ministrów „Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032” 
nałożył szereg obowiązków na organy administracji publicznej, w tym także 

na gminy. Gospodarka odpadami niebezpiecznymi zawierającymi azbest                 
i jego utylizacja, jest ważnym elementem całego systemu gospodarki 
odpadami, a także integralną częścią planów gmin, powiatów i województw. 

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku w 2011 r. Rada Miejska                 
w Kamieniu Krajeńskim uchwaliła Program usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński.  
W załącznikach do uchwały wskazuje się m.in. bieżący stan w zakresie 

ilości wyrobów zawierających azbest, wskazuje na szacunkowe koszty 

usunięcia wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Kamień Krajeński. 
Zmiana jest konsekwencją realizacji Programu, ponieważ wynika z realnych 

potrzeb mieszkańców, którzy złożyli wnioski o dofinansowanie demontażu               
i utylizacji azbestu. Zmiana nie wyznacza ram dla przedsięwzięć mogących 
znacząco oddziaływać na środowisko, a jej nadrzędnym celem jest usunięcie, 

do końca 2032 r., wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy                            
i wyeliminowanie potencjalnego zagrożenia azbestem dla zdrowia ludzi.  
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Przyjęcie zmian ma na celu przyspieszenie procesu usuwania 

materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. 
Gmina Kamień Krajeński ma możliwość ubiegania się o środki finansowe na 

usuwanie wyrobów azbestowych z terenu nieruchomości znajdujących się na 
jej obszarze, w ramach ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu konkursowego naboru 

wniosków o dofinansowanie przedsięwzięć zgodnych z gminnymi programami 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest. Jednym z warunków 
otrzymania dotacji z ww. Funduszu jest uwzględnienie miejsca występowania 

azbestu w inwentaryzacji, stanowiącej załącznik do Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 

Podczas posiedzenia komisji zapytano czy są przewidziane 
konsekwencje jeżeli do 2032 roku nie usunie się azbestu lub wyrobów 
zawierających azbest.   

 
Kierownik Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

musiałaby się zorientować w tym temacie.  
 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za. 
 

Ad.I.10. Powołanie Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Miejsko – 

Gminnej Przychodni w Kamieniu Krajeńskim. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Pani 
Burmistrz Natalia Marciniak. Poinformowała, że ustawa z dnia 15 kwietnia 
2011 r. o działalności leczniczej, zobowiązała organ założycielski do 

wyznaczenia przedstawicieli do Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej 
Miejsko - Gminnej Przychodni w Kamieniu Krajeńskim.  

Zgodnie z cytowaną powyżej ustawą w skład rady społecznej wchodzą:  
1) jako przewodniczący - burmistrz (art. 48 ust. 6 pkt 2 lit. a tiret 2),  
2) jako członkowie:  

a) przedstawiciel wojewody (art. 48 ust. 6 pkt 2 lit. b tiret 1),  
b) przedstawiciele wybrani przez radę gminy (art. 48 ust. 6 pkt 2 lit. b tiret 
2).  

W związku z upływem kadencji zachodzi konieczność ustalenia nowego 
składu Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Miejsko – Gminnej 

Przychodni w Kamieniu Krajeńskim. 
 
Do składu Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Miejsko – Gminnej 

Przychodni w Kamieniu Krajeńskim zaproponowano:  
1) Jakuba Jasińskiego 
2) Kingę Cysewską 

W/w kandydaci wyrazili zgodę.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 3 głosami za. 
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Ad.I.11. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok.  

 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają jej 
plan pracy oraz sprawozdania z działalności. 

Ponadto § 50 ust. 2 Statutu Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje 

Komisje do przedłożenia Radzie Miejskiej rocznego planu pracy. 
Uchwałą Nr LIX/417/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim               

z dnia 30 stycznia 2024 r. przyjęte zostały plany pracy stałych komisji Rady 

Miejskiej na 2024 rok. W związku z rozpoczęciem nowej kadencji 2024-2029 
dokonuje się zmiany przedmiotowych planów pracy.  

 
Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               
3 głosami za. 

 
Ad.I.12. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 

 

Zgodnie z § 15 ust. 1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa 
sesje zwyczajne zgodnie z planem pracy Rady ustalanym na dany rok 
kalendarzowy. Zakres zadań ustalony został we współdziałaniu 

z Burmistrzem Kamienia Krajeńskiego. 
Uchwałą Nr LIX/418/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z dnia 30 stycznia 2024 r. przyjęty został plan pracy Rady Miejskiej 
w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. W związku z rozpoczęciem nowej 
kadencji 2024-2029 dokonuje się zmiany przedmiotowego planu pracy. 

 
 Następnie Pani Burmistrz Natalia Marciniak odczytała terminy sesji 

Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim do końca 2024 roku wraz                          
z podstawową tematyką obrad.   
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               
3 głosami za. 
 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

 Brak   
  

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Radna Kinga Cysewska zapytała co z ratownikiem i kiedy będzie czyszczenie 

plaży oraz pomostów. 

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że ratownicy będą,                      

a sznury na pomostach znikną i słupki będą odkręcone. Nie daje to 

bezpieczeństwa.  
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Radna Kinga Cysewska odniosła się do atrakcji dla dzieci nad jeziorem 

Mochel. Podkreśliła, że słonik jest za wysoki. Zapytała czy będzie coś więcej. 

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że nie zostało to 

zabezpieczone w budżecie. Czynione będą starania celem pozyskania 

funduszy na takie zadanie.  

 

Radny Jakub Jasiński poprosił o udrożnienie studzienek od skrzyżowania od 

bloków przy ul. Henryka Sienkiewicza w kierunku ul. Dworcowej.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że zostanie to zgłoszone 

Dyrektorowi Zarządu Drogowego.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 21 maja 2024 r.   

 

 

                                                                         Przewodniczący Komisji                                                                         

                                                                                   /-/ Sebastian Skaja 


